
 zاستقلال

  رضا میرزایی

وعده بازگشت از طرف نکونام

جــواد نکونــام اخیــراً در دیــدار با رضــا میرزایی موضوع خروج نام او از لیســت 
استقلال را به این بازیکن اعلام کرد. سرمربی استقلال البته به میرزایی قول 
داد کــه بــا بهبــودی کامل و با رســیدن به شــرایط ایــده آل او در نقل و انتقالات 
زمســتانی فصــل جاری به لیســت اســتقلال برمی گردد تا دوبــاره برای تیمش 
بــازی کنــد. میرزایــی فصــل پیــش بــازی چندانــی بــرای اســتقلال انجــام نداد 

امــا به عنــوان یــار تعویضــی در چند بــازی از جمله بازی با گل گهر درخشــید.

 منتظرمحمد

ناآماده

منتظرمحمد کاپیتان تیم امید عراق یکی از خریدهای اســتقلال در فصل نقل  
و انتقالات بود. این بازیکن که به تازگی به جمع آبی پوشان اضافه شده، در دو 
روز اخیــر کار بــا وزنــه انجام داده اســت. هافبک عراقی آبی پوشــان نیاز به زمان 
بیشــتری برای آماده ســازی و هماهنگی با تیم دارد و احتمالاً دو ســه هفته اول 
لیــگ برتــر را از دســت می دهــد. برادر دوقلوی او چند فصــل پیش با نظر خطیر 
در آســتانه پیوســتن به این تیم قرار داشت، اما در نهایت انتقالش منتفی شد!

 جواد نکونام

تغییر قرارداد

جواد نکونام چندی پیش در جمع خبرنگاران عنوان کرد قراردادش در باشگاه 
اسـتقلال گم شـده اسـت. آنچه مسـلم است تاکنون قرارداد سرمربی استقلال 
کـه روزهـای سـختی را نیـز سـپری می کنـد، هنـوز ثبـت نشـده اسـت، امـا این طور 
کـه گفتـه می شـود خطیـر بـه نکونـام قـول داده کـه مسـأله قـرارداد او را درسـت 
می کند. گویا قرار است که بندهای قرارداد این مربی هم عوض شود. سرمربی 

اسـتقلال فعـلاً بـدون داشـتن قـرارداد بـه کار خـود در این تیـم ادامه می دهد.

  تمرین 
در سکوت خبری

با همه مشکلاتی که طی هفته های 
 ، شـت ا گذ سـر  پشـت  شـته  گذ
حـالا قـرار اسـت بـا سـرمربیگری 
جـواد نکونـام وارد لیـگ بیسـت و 
سـوم شـود و کارش را جلـو ببـرد. 
آبی پوشـان در حالـی روز پنجشـنبه 
بـادان بـه میـدان  مقابـل نفـت آ
می روند که جواد نکونام در روزهای 
گذشـته تصمیـم بـه جلـو رفتـن 
برنامه هـای آماده سـازی تیمـش 
در سـکوت گرفتـه بـود و اطلاعـات 
چندانی از بازی های این تیم بیرون 
نیامـده اسـت. حـالا حتـی شـیوه 
آرایـش بازیکنـان و سیسـتم بـازی 
اسـتقلال هـم مشـخص نیسـت. 
برخی بر این باور هستند که نکونام 
تیمـش را بـا شـیوه سـه دفاعـه وارد 
زمیـن می کنـد و برخـی دیگـر هـم از 
بـازی بـا چهـار دفـاع خطـی صحبـت 
می کننـد. در ایـن وضعیـت بـازی 
کـردن یـا نیمکت نشـینی مدافعـان 
اسـتقلال هـم مشـخص نیسـت. 
نکونـام کـه نخسـتین تمریـن تیـم 
خـود را بـا هیاهـو آغـاز کـرد بعـد از آن 
تصمیم گرفت در سکوت خبری کار 
را پیـش ببـرد تـا تیـم با بحـران جدید 

مواجـه نشـود.

زمان نامشخص 
رونمایی از پیراهن 

استقلال!
در شـرایطی کـه هـواداران اسـتقلال 
منتظـر رونمایـی از طـرح جدیـد 
لباس هـای تیـم خود هسـتند، هنوز 
اقدامـی در ایـن خصـوص از سـوی 
باشـگاه انجـام نشـده و دلیـل آن 
هـم مشـخص نبـودن اسپانسـر 
است. استقلالی ها در آخرین بازی 
دوسـتانه خـود قبـل از شـروع لیـگ 
برتر هم با لباس های سـال گذشـته 
خـود بـه میـدان رفتند. این در حالی 
اسـت کـه اکثـر تیم های مطـرح دنیا 
در بازی های دوستانه پیش فصل از 
کیت جدید خود رونمایی می کنند. 
مسـئولان  یطی  شـرا چنیـن  ر  د
اسـتقلال هنـوز بـا اسپانسـر جدیـد 
خود به توافق نرسـیده اند و با توجه 
به اینکه ممکن اسـت عقد قرارداد 
با اسپانسر در روزهای آینده صورت 
بگیـرد، احتمـال اینکـه رونمایـی از 
لبـاس جدیـد آبی پوشـان بـه بعـد از 
هفتـه اول لیـگ برتـر موکـول شـود، 
وجـود دارد. مدیـران اسـتقلال در 
تـلاش هسـتند تـا در فاصلـه کوتـاه 
باقیمانـده تـا قبـل از سـفر اعضـای 
تیـم بـه آبـادان بـا اسپانسـر جدیـد 
عقـد قـرارداد کننـد و کیت هـای 
جدید خود را از شرکت تولیدکننده 
تحویل بگیرند و باید دید تا چه حد 
در ایـن خصـوص موفـق خواهنـد 

بـود.

 یوسفی: 
 خطیر ضعیف 

عمل کرده است
محسـن یوسـفی بازیکـن سـابق 
اسـتقلال دربـاره آخریـن وضعیـت 
این تیم قبل از آغاز مسابقات لیگ 
برتـر، گفـت: »اسـتقلال هم اکنـون 
نیز بازیکنان باکیفیت و قوی دارد و 
تیم ضعیفی نیسـت. در یک هفته 
اخیـر اسـتقلال تـا حـدودی سـر و 
شکلی به خودش گرفت، اما با این 
حال زمان طلایی برای آماده سازی 
پیش فصل را از دست داد. باشگاه 
در این مدت باقیمانده تا بازی های 
لیـگ برتـر بایـد از لحـاظ روحـی و 
روانـی بازیکنـان را آمـاده حضـور 
در مسـابقات کنـد. چـون بحـث 
روحیه بخشـی موضوع بسـیار مهم 
و حیاتـی بـرای یـک تیـم اسـت. 
امیدواریـم تـا در روز هـای آینـده 
و بـازی اول اوضـاع و احـوال تیـم 
شـرایط خوبـی پیـدا کنـد.« یوسـفی 
در خصـوص عملکـرد مدیرعامـل 
جدیـد باشـگاه اسـتقلال، گفـت: 
»بـا تمـام احترامـی کـه بـرای علـی 
خطیـر قائـل هسـتم، وی در ایـن 
مـدت ضعیـف عمـل کـرده و از 
یـت  زیکنـان و مربیـان حما با

آنچنانـی نمی کنـد.«
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جام جهانی فوتبال 
نزدیک است و امریکا 
هم به عنوان یکی از 

کشورهایی که میزبانی 
را به عهده دارد معرفی 

شده است. امریکا 
درتلاش است برای 

برگزاری مطلوب این 
تورنمنت عظیم آماده 
شود. یکی از راه های 

آنها برای بالارفتن کیفیت 
برگزاری کلاس های 
مربیگری در یکی از 

دانشگاه های معتبر این 
کشور است. مدارکی که 

دانشجوها بعد از شرکت 
دراین کلاس ها دریافت 

می کنند اعتبار بالایی 
دارد وحتی از مدارک 

اروپایی هم ارزش فنی 
بیشتری دارد. خودم 
هم دراین کلاس ها 
شرکت کرده ام و به 

عینه سطح بالای برگزاری 
و متد آموزشی را از 

نزدیک لمس کرده ام.

ZOOM

آقای طالب لو 
بعد از سال ها در 

تمرین استقلال 
دیده شدید. دلیل 

حضور درتمرین استقلال چه بود؟!
دو، سـه هفتـه اسـت کـه در ایـران حضور 
دارم و از امریـکا بـه کشـور برگشـته ام. 
فرصـت خوبـی بـود تـا درکنـار بازیکنـان 
و اعضـای کادر فنـی باشـم. بـه همیـن 
دلیـل بـا آقـای نکونـام صحبـت کـردم 
و قـرار شـد یـک روز بـه محـل تمریـن 
بـروم و دیـداری تـازه کنم. اتفاق بسـیار 
خوشایندی بود. اینجا خانه من است 
و بـا توجـه بـه اینکـه مـن دیگـر درایـران 
زندگـی نمی کنـم، لازم بـود بـه تمریـن 
اسـتقلال بـروم و صحبتـی با کادر فنی 
و بازیکنان داشته باشم. اعتقاد دارم 
کـه اتمسـفر تیـم بسـیار خوب بـود. من 

بـه ایـن تیـم خیلـی امیـدوارم.
زندگی در امریکا چه طور است؟ 

راضی هستید؟
همـه جـای دنیـا هـم کـه باشـی بایـد کار 
و تـلاش کنـی. کار کنـی زندگـی راحـت 
می شـود. بایـد هدف گـذاری داشـته 
باشـی. هیـچ جـای دنیـا ایـن طـور نیسـت 

کـه دسـت روی دسـت بگـذاری و پـول بـه 
حسـابت بیایـد. نـه، ایـن طـور نیسـت. 
مـن در امریـکا سـخت کار می کنـم. در 
یـک آکادمـی مشـغول هسـتم و درعیـن 
حال مربیگری تیم جورج میسـون را هم 
بـه عهـده دارم. فوتبـال امریـکا درحـال 
پیشـرفت اسـت و من دارم از فضایی که 
در آنجـا بـه وجـود آمـده نهایـت اسـتفاده 

را می بـرم.
براساس چه استدلالی فوتبال 

امریکا را درحال پیشرفت 
می دانید؟

ببینید جام جهانی فوتبال نزدیک اسـت 
و امریکا هم به عنوان یکی از کشورهایی 
کـه میزبانـی را بـه عهـده دارد معرفـی 
شـده اسـت. امریکا درتلاش اسـت برای 
برگـزاری مطلـوب ایـن تورنمنـت عظیـم 
آمـاده شـود. یکـی از راه هـای آنهـا بـرای 
بالارفتـن کیفیـت برگـزاری کلاس هـای 
مربیگری در یکی از دانشگاه های معتبر 
این کشور است. مدارکی که دانشجوها 
بعـد از شـرکت درایـن کلاس هـا دریافـت 
می کننـد اعتبـار بالایـی دارد وحتـی از 
مـدارک اروپایـی هـم ارزش فنی بیشـتری 
دارد. خودم هم دراین کلاس ها شـرکت 
کـرده ام و بـه عینـه سـطح بالای برگزاری و 
متد آموزشـی را از نزدیک لمس کرده ام.
حضور لیونل مسی در لیگ فوتبال 

امریکا هم به دلیل همین فرآیند 
توجه به جام جهانی فوتبال است؟

دقیقاً. امریکا میزبان جام جهانی فوتبال 
اسـت و بـرای اینکـه توجه هـا را بـه سـمت 
فوتبـال کشـورش جلـب کنـد زمینـه  سـاز 
حضـور مسـی درلیـگ ایـن کشـور شـده 
اسـت. عـلاوه بـر مسـائل هـواداری و 
نگاه هـای رسـانه ای بـه واسـطه حضـور 
مسی در لیگ  ام ال اس باید به موضوع 
جذب اسپانسـر نیز توجه داشـت. مسی 
را آورده اند تا نگاه اسپانسرها را درآستانه 
جـام جهانـی بـه فوتبـال امریـکا جلـب 
کنند. من فکر می کنم درسال های آینده 

نیز همین اقدامات انجام خواهد شـد تا 
توجـه بـه لیـگ  ام ال اس و بـه طـور کلـی 
فوتبـال امریـکا بیشـتر شـود. فوتبـال در 
امریـکا ورزش اول نیسـت امـا در بخـش 
بانـوان کـه قهرمانـی جهـان را هـم یـدک 
می کشد یک بار قهرمان جهان شده اند و 
نگاه ها نسبت به تیم ملی بانوان فوتبال 
امریـکا بسـیار ویـژه اسـت. دیدیـد کـه 
حـذف تیـم بانـوان امریـکا از جـام جهانـی 
چـه انـدازه در رسـانه های جهـان بازتـاب 
داشـت. فوتبـال زنـان درامریـکا بسـیار 
مهـم اسـت و بـه همیـن دلیـل حـذف 
بانـوان امریـکا یـک اتفـاق ویـژه در جـام 

جهانـی زنـان محسـوب می شـود.
البته در فوتبال ایران هرگز چنین 

خریدهایی انجام نمی شود.
هـدف از خریـد چنیـن بازیکنانـی جـذب 
اسپانسـر اسـت. فوتبـال ایـران هنـوز 
حرفـه ای نشـده و بـا مشـکلاتی مواجـه 
است. همین حالا اگر وضعیت استقلال 
را بـه دقـت بررسـی کنیـد بـه ایـن نتیجـه 
می رسـید کـه بدهی هـای مالـی سـبب 
اوج گیری مشـکلات دراین باشـگاه شده 
اسـت. معمـولاً باشـگاه ها در فوتبـال 
ایـران بـا بحـران مالـی مواجه انـد کـه ایـن 
ریشه در ساختار اقتصادی دارد. ما باید 
درایـن زمینـه کار کنیـم تـا اسپانسـرها 

جلـب فوتبـال مـا شـوند.
_به استقلال اشاره کردید. این طور 

که پیدا است اوضاع تیم از لحاظ 
نفری مطلوب نیست. شما هم با ما 

هم عقیده اید؟
کار خیلـی، خیلـی سـخت شـده اسـت. 
گرچـه مـن بـا حضـور در تمریـن انـرژی 
و انگیـزه بسـیاری در بازیکنـان دیـدم 
و احسـاس کـردم کـه همـه ارکان تیـم 
درحال تلاش حداکثری هستند اما برای 
موفقیت فاکتورهای بسـیاری لازم است 

کـه بایـد بـه آن توجـه داشـت.
برخی معتقدند استقلال به دلیل 
جوانگرایی شانس آنچنانی برای 

موفقیت ندارد.
مـن هـم اشـاره کـردم کـه کار سـخت 
اسـت امـا اینکـه تصـور کنیـم اسـتقلال 
شانسـی بـرای قهرمانـی نـدارد، اشـتباه 
اسـت. ببینیـد زمانـی خـودم در اسـتقلال 
یـک بازیکـن جـوان و کـم تجربـه بـودم 
کـه فرصـت دراختیـارم قـرار گرفتـه شـد 
و توانسـتم خـودم را بـالا بکشـم. در 
آن دوران بازیکنـان زیـادی بودنـد کـه 
دراسـتقلال چهـره شـدند و تـا قبـل از 
اینکـه در ایـن تیـم بـازی کننـد، چهـره 
نبودنـد. بـه نظـر مـن ایـن جوان هـا بایـد 
فرصـت را غنیمـت بشـمارند. اسـتقلال 
یـک فرصـت بـزرگ و کمیـاب اسـت کـه 
نصیـب هرکسـی نمی شـود. بایـد نهایـت 
تلاش خود را بکنند. البته نتیجه گرفتن 
از جوانگرایـی نیـاز بـه صـرف زمان اسـت. 
بایـد زمـان بگـذرد تـا ایـن بازیکنـان در 
اسـتقلال تبدیـل بـه مهره هـای بـزرگ 
شوند. استقلال این فصل به اعتقاد من 
تلفیقی از جوان ها و باتجربه ها هستند.

شاید وضعیت موجود باعث شود 
درهفته های اول نتیجه گیری 

سخت شود.
احتمـال دارد ایـن طـور شـود. بـه نظرمـن 
نکونـام بایـد بـه سـمت نتیجه گرایـی 
بـرود و تیمـش را این طـور ارنـج کنـد کـه 
درهمیـن هفته هـای آغازیـن امتیـازی 
از دسـت نـرود. قهرمـان شـدن درلیـگ 
برتـر فرمـول خـاص بـه خـودش را دارد 
کـه چنـدان پیچیـده نیسـت. شـاید لازم 
باشـد بـدون اینکـه فوتبـال جذابـی ارائـه 
شـود، فقط به سـمت نتیجه گیری رفت. 
البته خیلی خوب است که شما هم تیم 
جذابـی داشـته باشـید و هـم تیمـی کـه 
خوب نتیجه بگیرد. تلفیق این دو بسیار 
ایـده آل اسـت اما احتمـال دارد درنهایت 
سـرمربی یـک تیـم بـه ایـن نتیجـه برسـد 
کـه در هفته هـای اول فقـط بـرای کسـب 
نتیجـه تیمـش را وارد میـدان کنـد کـه بـه 

نظـر مـن تاکتیـک مطلوبـی اسـت.

نام وحید طالب لو به عنوان یکی از 
دروازه بان های نامی تاریخ در کتاب 

خاطرات باشگاه استقلال ثبت 
شده است و همه شما را به عنوان 

یکی از نوابغ این پست می شناسند 
که درسنین پایین موفقیت های 
بزرگی را به چنگ آوردید. ارزیابی 

شما ازگزینه های پست دروازه بانی 
استقلال چیست؟ آیا ماندن سید 

حسین حسینی در استقلال به 
سود این تیم خواهد شد؟

سـید حسـین حسـینی یکـی از بهتریـن 
دروازه بان هـای کنونـی فوتبـال ایـران 
اسـت و اعتقـاد مـن ایـن اسـت کـه اگـر از 
اسـتقلال می رفت اتفاق خوشـایندی رخ 
نمـی داد. حسـینی سـابقه بـازی در جـام 
جهانـی را دارد. او دو بـار در جـام جهانـی 
بـازی کـرده کـه تجربـه بسـیار مطلوبـی 
اسـت امـا بعـد از جـام جهانـی بـه دلایلـی 
دچـار افـت روحـی شـد کـه نتیجـه آن را 
در لیـگ گذشـته دیدیـد. البتـه عملکـرد 
حسـینی آن طـور کـه انتقـاد می کردنـد 
ضعیـف نبـود. حسـینی هـم یکـی از 11 
بازیکن اسـتقلال اسـت و همه در بردها 
وباخت ها نقش دارند. مربیان استقلال 
اگـر می خواهنـد همـان حسـینی فصـل 
قهرمانـی را در اختیـار داشـته باشـند 
بـه نظـر مـن بایـد روی روح و روان او کار 
دقیـق انجـام بدهنـد و حسـینی را دوبـاره 
از نـو بسـازند. حسـینی ظرفیـت تبدیـل 
شـدن بـه یکـی از بهترین هـای لیـگ را 
دارد و همچنـان می تواننـد روی توانایـی 
او حساب کنند. امیدوارم روزهای خوبی 
در انتظـار اسـتقلال و حسـینی و دیگـر 
بازیکنـان اسـتقلال باشـد و ایـن تیـم کـه 
زحمـات بسـیاری کشـیده و متحمـل رنـج 
بسـیاری شـده، درنهایـت بـه بهتریـن 
جایـگاه ممکـن دسـت یابـد. اسـتقلال 
بـا همیـن ظرفیـت هـم مدعـی قهرمانـی 
اسـت و شـما این را در لیگ آتی خواهید 

دیـد.

 وحید طالب لو: حسینی هنوز یکی از بهترین دروازه بان های ایران است

مسی برای امریکا منبع درآمد است
 نــام وحیــد طالب لــو بــرای هــواداران اســتقلال یــادآور خاطــرات بســیاری اســت. از آن روز کــه او به عنــوان یک جوان رعنا در قفس توری اســتقلال اولین بــازی خود را در لیگ  برتر مقابل ســپاهان مدعی انجــام داد تا روزی که 
او جــام قهرمانــی را بــا ایــن باشــگاه بــالای ســربرد و ســال های متمــادی به عنــوان مرد اول پســت دروازه بانی نامش مطرح بود. وحید طالب لو که چند بار به باشــگاه اســتقلال رفت و آمد داشــت حــالا در ردیف محبوب ترین 
پیشکســوتان ایــن باشــگاه قــرار گرفتــه اســت و بــا اینکــه زمــان قابــل توجهــی از آخریــن حضــورش در ترکیب آبی ها می گــذرد اما همچنان به عنــوان یک چهره ویــژه از او یاد می شــود. طالب لو اکنون در کشــورامریکا  فضای 

جدیــدی را تجربــه می کنــد و به دنبــال افزایــش ســطح فنــی خــود اســت تا شــاید روزی در فوتبــال امریکا به عنوان یــک مربی اثر گذار نامش مطرح شــود. او درآغاز راهی پر فرازونشــیب قــرار دارد...

حمیدرضا عرب
روزنامه نگار

 zگفت و گوی اختصاصی

استقلال 
با این جوان ها 

 تیم آینده
 است


